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Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8A, Johanneshov 

  
 Ledamöter 
Gustav Johansson (M) ordförande 
Veronica Palm (S) vice ordförande 
Henrik Virro (M) 
Erika Wing (M) 
Jonas Nilsson (M) 
Urban Rybrink (L) 
Ola Gabrielson (MP) 
Christina Peterson (C)  
Bo Hansson (S) 
Gisela Norrman (S  
Hassan Jama (V) 
Lena Rydblom (V) 
Tobias Karlsson (SD) 

 

 Tjänstgörande ersättare 
Camilla Hane (M) tjänstgör för Henrik Virro (M) 
Ulrika Strömberg (M) tjänstgör för Erika Wing (M) 
Elisabet Abelson (C) tjänstgör för Christina Peterson (C) 
Margareta Olofsson (V) tjänstgör för Hassan Jama (V) 
Inge Pihlström (SD) tjänstgör för Jonas Nilsson (M) 
Lisa Palm (Fi) tjänstgör för Bo Hansson (S) 

Ersättare 
Kristina Katajikko (M)  
Camilla Hane (M) 
Björn Wredberg (M) 
Aura Baila (M) 
Ulrika Strömberg (L) 
Nickie Excellie (MP) 
Elisabet Abelson (C) 
Mikael Hörnkvist (S) 
Halahen Zaidane (S) 
Simon Pittuco (V) 
Margareta Olofsson (V) 
Inge Pihlström (SD)  
Lisa Palm (Fi) 

 

Tjänstepersoner 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp, avdelningscheferna Jeanette Holmqvist §§ 15-24, 
stabschef Anna Larsson §§ 1-14, biträdande enhetschef Eva Mowitz §§ 15-21, socionom 
Cathrine Bendixen §§ 15-21, nämndsekreterare Magnus Hillborg 
 
Personalföreträdare 
 

Justering 2020-11-20 
 
Sekreterare 
 
 
Magnus Hillborg  

Ordförande Justerare 

Gustav Johansson (M) Veronica Palm (S) 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utsåg vice ordförande Veronica Palm (S) 
att tillsammans med ordföranden Gustav Johansson (M) justera dagens protokoll. 
Justering sker fredagen den 20 november 2020 
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§ 2 
Fastställande av dagordning 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställde den utsända dagordningen.   
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§ 3 
Utegym i Lindeparken samt underhåll av skogsstig utmed 
tvärbanans spår 
Svar på medborgarförslag   
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag av en 
person i stadsdelen Enskede gård. Personen vill att det byggs ett utegym i 
Lindeparken. Personen vill också att det byggs en padel-bana. Padel är en sport 
man spelar med ett racket som liknar tennis.  
 
Personen vill också att det görs fint vid en parkstig som går längs 
tvärbanespåren. Parkstigen ska göras bättre genom att klippa buskar och träd 
mellan Lindeparken och station Linde.  
 
Förvaltningen tycker att det kan vara ett bra förslag att bygga ett utegym eller en 
padel-bana i Lindeparken. Förvaltningen vill inte bygga något just nu för att det 
ska byggas mycket nya bostäder omkring parken. Därför vill förvaltningen vänta 
med att bygga i parken. 
 
Förvaltningen tycker att det är bra att klippa buskar och träd längs parkstigen. 
Förvaltningen tar med detta förslag i sitt fortsatta arbete med att ta hand om 
parken. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
23 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/412. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4 
Trygghetskartläggning i Bandhagen 
Svar på medborgarförslag   
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
En medborgare som bor i Bandhagen har skickat in ett förslag till 
stadsdelsförvaltningen. Medborgaren vill att det genomförs en 
trygghetskartläggning i Bandhagen.  
 
Förvaltningen tycker att det är ett bra förslag. Trygghetsvandringen kommer att 
anordnas i vinter. Inbjudan till trygghetsvandringen kommer att skickas till den 
som skrivit förslaget, annonseras i tidningen, på Facebook och anslås på 
anslagstavlor i området. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
30 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/471. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5 
Kostnader i budgeten för 2020 
Svar på skrivelse från (SD)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått en skrivelse från 
Sverigedemokraterna (SD) i nämnden. SD vill få en bättre inblick i hur stadens 
olika förvaltningar har blivit ålagda att prioritera av den politiskt styrande 
majoriteten i sina budgetar inför budgetåret 2020. SD har två frågor till 
förvaltningen att besvara gällande kostnader för lagstadgad och ej lagstadgad 
verksamhet.  
 
Förvaltningens svar utgår från styrande lagstiftning samt Stockholm stads 
författningssamling. Vidare anger förvaltningen delar av kommunfullmäktiges 
tilldelade budget 2020 som svar på vad som budgeteras för lagstiftad respektive 
frivillig verksamhet. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
22 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/331.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6 
Utvecklingen i Snösätra industriområde 
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Några politiker i stadsdelsnämnden  har lämnat in några frågor. Frågorna 
handlar om Snösätra upplageområde som ligger i skogen utanför Rågsved. Ett 
upplageområde är ungefär som ett industriområde med mycket lastbilar, 
maskiner och annan utrustning. I Snösätra finns också mycket graffiti på 
väggarna.  
 
Frågorna som politikern har ställt handlar om vad som ska hända med Snösätra i 
framtiden. Stockholm stad vill göra om området till en kulturpark.  
 
Förvaltningen har svarat på politikernas frågor och säger att vi arbetar med att 
utreda hur Snösätra kan bli en kulturpark. Att utreda innebär att förvaltningen 
läser på om området och pratar mycket med föreningar och andra personer som 
är mycket i Snösätra.  
 
I utredningen har vi också möten tillsammans med föreningar så vi tillsammans 
kan fundera kring hur Snösätra ska bli i framtiden. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
19 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/418.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm (S), Lena Rydblom m.fl. (V) och Lisa Palm (Fi) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
 
Vi tackar förvaltningen för ett välformulerat och detaljerat svar. Som vi sett 
under hösten så är Snösätra industriområde en viktig plats för Söderort och en 
positiv identitet har vuxit fram med utformningen av konsten som producerats i 
området. Om vi i stadsdelen ska få till något riktigt bra i det som vi hoppas på 
blir en kulturpark så behöver förvaltningen ha en nära och inkluderande dialog 
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med aktörerna i området. Dels låta aktörerna få vara en del utformningen av det 
som kommer att bli resultatet i framtiden och dels få vara med att påverka och 
informera under utformningens gång. Det är av väldigt stor vikt att 
förvaltningen fångar upp de goda krafter som finns i området för att vi i 
framtiden inte ska hamna i en situation där aktörer som inte har som avsikt att 
driva seriös och tillåten verksamhet etablerar sig. 
 
Särskilt uttalande 
Tobias Karlsson m.fl. (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
I rivningen av södra delen, som i stort är klar, har bland annat ”lastbilsfirman” 
olovligen tillskansat sig mark och lokalytor i den norra delen av Snösätra. 
I en artikel i DN den 8 november beskriver polisen att ”…förslumningen av 
industriområdet Snösätra i södra Stockholm tilltar för varje dag.” Nu slår 
polisen larm och uppmanar staden att agera för att inte tappa kontrollen. Flera 
av byggnaderna (som polisen kallar skjul) har lämnats helt utan bevakning och 
helt enkelt tagits över på ett olagligt sätt utan att staden agerat. 
Den 16 november brinner det i norra delen av Snösätra. En husvagn som är 
uppställd utan tillstånd brinner upp. Elden spred sig snabbt till kringliggande 
byggnader på en yta av närmare 100 m2. 
 
Sverigedemokraterna vill se ett omedelbart stopp av all illegal verksamhet i 
Snösätra, och avhysning av de individer som bedriver denna verksamhet. I ett 
längre perspektiv föredrar vi att samtliga kontrakt sägs upp för att möjliggöra 
ett totalt omtag i Snösätra upplageområde.  
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§ 7 
Månadsrapport oktober 2020     
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner föreliggande rapport. 
 
Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar. Före resultatöverföringar prognostiseras ett överskott 21,8 
mnkr. Osäkerhetsfaktorn är stor utifrån rådande läge med pandemin, främst 
inom äldreomsorgen, samt kring tilldelning av statsbidrag. Förvaltningen följer 
nogsamt den ekonomiska utvecklingen inom varje verksamhetsområde och 
redovisar följdverkningar på ekonomin av pandemin. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
22 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/109. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds sammanträdesplan 2021 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer sammanträdesplan för 2021 i enligt med 
förvaltningens förslag. 
 

 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden fastställer årligen sammanträdesplan och arbetsordning för 
nämndens arbete. Förslag till sammanträdesplan är anpassad efter 
kommunstyrelsens beslut om tidsplan för nämndens arbete med underlag till 
budget, uppföljning av budget, verksamhetsplan 2022, samt bokslut och 
verksamhetsberättelse. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
12 november 2020. 
Dnr EÅV 2020/506. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9 
Stockholms stads program mot våld i nära relationer, 
hedersrelaterat våld och förtryck, prostitution, människohandel för 
sexuella tjänster samt sexuellt våld oberoende relationer 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2020/924 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 
Ärendet 
Socialnämnden i Stockholm har fått ansvar för att ta fram ett förslag, ett 
program, för hur staden ska arbeta för att förhindra våld. Programmet tar upp 
flera olika typer av våld, till exempel när en närstående är våldsam och när 
familjen begränsar livet för en ung person. Det kan också handla om när en 
person tvingas sälja sex mot ersättning.  
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning ska svara vad vi tycker om 
förslagen.  
 
Förvaltningen tycker bland annat att det är bra att programmet tar upp flera olika 
typer av våld. Det är viktigt att det är tydligt vilka grupper i samhället som ingår 
i olika delar av programmet. Förvaltningen tycker också att det behöver finnas 
bostäder för de som blir utsatta för våld av någon som står dem nära. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
16 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/419. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm (S), Lena Rydblom m.fl. (V) och Lisa Palm (Fi) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
 
Vi vill att Stockholm ska vara en stad som är fri från våld och diskriminering 
och som lever upp till de mänskliga rättigheterna. Vi vill göra vårt yttersta för 
att skapa ett Stockholm för alla. Det är positivt att i förslaget till program har 
fler målgrupper lyfts upp. Vi ställer oss bakom att staden ska stärka sitt arbete 
mot prostitution, hedersrelaterat våld och förtryck, människohandel och sexuellt 
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våld. Genom att se beröringspunkter mellan de olika typerna av våld kan 
stadens arbete utvecklas och positiva synergieffekter kan uppstå.  
 
Enskede-Årsta-Vantör har länge stuckit ut i statistiken vad gäller antalet 
våldsutsatta i förhållande till stadsdelar med lika många invånare. Stadsdelen 
är heterogen i sin demografi och det vi ser är att våldet finns i alla områden, 
åldrar och samhällsklasser. Förslaget till program saknar några aspekter/delar 
som vi anser behöver tillföras för att programmet ska kunna användas ute i 
stadens verksamheter och inte hamna i skymundan. Exempelvis att i 
beskrivningen av olika typer av våld som omfattas av programmet under delen 
som rör våld i nära relationer nämns inte att merparten av de som utövar våld 
är män. Det är antagligen inte avsiktligt men konsekvensen blir att staden 
osynliggör ett grundläggande faktum.  
 
I övrigt instämmer vi med förvaltningens synpunkter, i synnerhet om att 
boendefrågan behöver ytterligare belysas. Vi vet att många våldsutsatta stannar 
kvar i relationerna för att de saknar möjlighet att flytta till ett annat boende. 
Bostadsbristen i Stockholm måste mötas med byggande av fler hyresrätter med 
överkomliga hyror för att underlätta för våldsutsatta att frigöra sig från 
destruktiva och våldsamma relationer. Under de senaste åren har antalet 
beviljade förturslägenheter till våldsutsatta kvinnor minskat. Antalet 
förtursbostäder som förmedlats till den som flytt en våldsam relation har 
minskat med nästan 73 % sedan 2015. Staden behöver fler genomgångsbostäder 
till SHIS samt generösare bedömning i ansökan om förturslägenhet.  
 
Vi vill också tillägga att det är viktigt att programmet inte stannar vid ord, utan 
att professionen tilldelas de resurser som behövs för att kunna utföra sitt arbete. 
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§ 10 
Kulturstrategiskt program för Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/1109 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remiss. 
 
Ärendet 
Stockholms stads första stadsövergripande kulturstrategiska program går på 
remiss. Programmet ska vägleda alla stadens förvaltningar och bolag att 
samverka och agera proaktivt, effektivt och långsiktigt till förmån för kulturen i 
staden. Stockholm ska växa med kultur. 
 
Programmet som utgår från två perspektiv, lika möjligheter till deltagande och 
skapande samt ett kreativt och attraktivt Stockholm, 
förgrenas sedan i fem områden för samverkan, som i sin tur består av ett antal 
strategiska inriktningar. 
 
Syftet med programmet är att staden ska kunna agera strategiskt och resursstarkt 
för att underlätta för ett fritt och rikt kulturliv i Stockholm. Kulturen ska tidigt 
ges plats i stadsplaneringen när staden växer, lokaler ska samutnyttjas effektivt 
för att skapa fler rum för kultur och stadens förvaltningar och bolag ska 
samverka mer såväl med varandra som med andra offentliga och privata aktörer 
till förmån för mer kultur. 
 
Nämnden ser positivt på framtagandet av ett stadsövergripande program och vill 
särskilt lyfta fram vikten av att tillgängliggöra kulturen för alla medborgare, 
samt att det är viktigt att beakta sambandet mellan kultur och demokrati. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
14 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/439. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm (S), Lena Rydblom m.fl. (V) och Lisa Palm (Fi) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
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Vi tillstyrker förvaltningens svar på remissen och vill dessutom särskilt påpeka 
att kulturaktiviteter i förorten har en speciell betydelse eftersom de stora 
institutionerna ligger i innerstaden. Kultur i förorten ger trygghet och 
identifiering, och gör att människor känner sig sedda och delaktiga. Vi anser att 
det behövs fler lokala utvecklingsplaner där kultur får en stor betydelse. Vi vill 
speciellt framföra speciella kulturaktiviteters betydelse för våra nationella 
minoritetsgrupper och för de som har rötter i andra delar av världen. Arabiska 
teatern i Årsta är ett exempel som är speciellt betydelsefullt. 
 
I våra områden behövs stöd till bibliotek och offentliga möteslokaler så att de 
kan bli förlängda studie- och vardagsrum, då vi har områden med stor 
trångboddhet här. Med läxhjälp och språkcaféer sänks trösklar för integration i 
vår stadsdel. Folkets Hus, idrottsverksamhet, lokala körer och andra 
kulturinitiativ för både barn och vuxna måste stödjas. 
 
Stadsplaneringeringen måste se kulturverksamhet som ett behov som når ut till 
alla våra områden i stadsdelarna. Nya stadsdelar som Årstafältet och 
Slakthusområdet får inte bli kulturlösa. Tvärtom finns unika möjligheter att 
bygga in kultur redan i planeringen. Samtidigt behöver kulturen få ta större 
plats i våra befintliga stadsdelar, genom bibliotek i Rågsved tex. Vår stadsdel 
finns en mångfald av kulturer och olikheter och det måste tas tillvara. 
Stadsdelarnas speciella behov måste identifieras och det måste finnas lokaler 
och platser för kulturupplevelser och föreningsliv överallt. Flexibla fastigheter 
för olika kulturella medborgarbehov i bottenvåningar måste etableras vid 
nybyggnation.  
 
Kultur måste också gälla äldre oavsett om man bor hemma eller på särskilt 
boende, har hemtjänst eller icke. Äldre som kulturkonsumenter borde stimuleras 
och äldres resurser, erfarenheter och vilja borde användas för att kunna ge sig 
själva och andra möjligheter att ta del av vår kultur. Staden måste samarbeta 
med olika kulturaktörer. Det är viktigt att kultur tillgängliggörs för vars och ens 
behov i form av boksamtal, kulturcaféer mm. Vi upplever med oro att äldres 
behov av kulturverksamhet inte prioriteras när endast lagstiftad kärnverksam i 
allt större utsträckning prioriteras. Det behövs också en kulturstrategi för 
förskolorna och boende i LSS-bostäder. Vi vill att pengar till förskolan används 
till att utveckla kultur för förskolebarnen före vinstmaximering. Här har tidigare 
funnits programmet Kultur i ögonhöjd för barn och unga som vil vill lyfta fram.  
 
Avslutningsvis vill vi, likt funktionshinderrådet, påpeka avsaknaden av reellt 
tillgänglighetsperspektiv i programmet. 
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Särskilt uttalande 
Tobias Karlsson m.fl. (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Stockholm ska vara en stad där alla känner att man kan ta del av stadens 
kulturliv. Kultur skapar en känsla av samhörighet och är en viktig byggsten för 
att vi ska kunna behålla ett sammanhållet samhälle. 
 
Det är därför viktigt att stödja projekt som underlättar för medborgarna att ta 
del av vår majoritetskultur. Inte minst är det av stor vikt att de som nyligen har 
invandrat till Sverige har goda möjligheter att ta till sig svensk kultur och 
svenska värderingar. Det kommer underlätta för invandrargrupper att både 
förstå det svenska samhället och känna samhörighet till det. 
 
Konst, kultur och kreativa företag är en tillväxtmotor för Stockholms viktiga 
besöksnäring. Detta måste vi prioritera om Stockholm även fortsättningsvis ska 
vara en stad som lockar besökare. Det är det unika med Sverige och Stockholm 
som också gör att människor vill komma till vår stad. Besöksnäringen som 
innefattar både offentliga och privata verksamheter bygger oftast på svensk 
kultur och vårt svenska kulturarv.   



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-11-17 

Sida 16 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 11 
Samråd om förslag till detaljplan för Arkivfotot 2 m.fl. i stadsdelen 
Högdalen, S-Dp 2019-05670 
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2019-05670 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett förslag på en ny detaljplan. En 
detaljplan bestämmer vad som får byggas på en plats i staden. Den nya 
detaljplanen bestämmer vad som får byggas på ett ställe på Harpsundsgatan i 
Högdalen. 
 
På den platsen finns i dag en industribyggnad. Den nya detaljplanen säger att det 
går att bygga tre nya bostadshus med 140 nya lägenheter. Det ska även gå att 
bygga garage under husen och göras en ny trädgård för de boende.  
 
Förvaltningen tycker att det är bra att det byggs att nya bostäder i Högdalen. 
Förvaltningen vill att det byggs fler billiga hyresrätter eftersom det är brist på 
sådana bostäder. Förvaltningen tycker också att det är bra att det byggs nya 
bostäder så nära tunnelbanestationen i Högdalen. Förvaltningen hoppas att de 
nya bostäderna kan hjälpa till att öka tryggheten. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
20 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/487. 
 
Yrkande 

1. Tobias Karlsson m.fl. (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag, samt 
2. att därutöver anföra 

 
Sverigedemokraterna ser positivt på att bebygga Arkivfotot 2 m fl. men vi anser 
att nedanstående punkter också bör tas i beaktande.  
 
* Det är tre huskroppar där huskroppen mot tunnelbanespåret är sex våningar 
vilket innebär en stor förändring av kvartersbilden söderut. Att bryta 
Harpsundsvägen med platta tak förstör kvartersbilden. En fasning från de hus 
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som byggts norrut mot de äldre söderut bör göras så kvartersbilden kvarstår. 
Husen bör beläggas med sadeltak som de äldre husen har på motsatt sida av 
Harpsundsvägen. 
 
* Vägtrafiken på Harpsundsvägen och tunnelbanan är idag högt exponerad för 
buller. I och med utbyggnaden av högdalsdepån samt ökad fordonstrafik på 
Harpsundsvägen kommer bullernivån att öka markant. Vibrationsstörningar kan 
även medföra markförändringar. Vi ser gärna att man bygger med ”dämpning” 
i samband med byggnationen i stället för att åtgärda detta i efterhand, samt en 
föreskrivning om att de närmaste byggnaderna byggs med ett elastiskt 
mellanlägg i grunden. 
 
* Att förbise de med funktionsvariationer genom att ha en lutning på 8% 
uppfyller inte stadens krav för en tillgänglig gång- och cykelbana.  Vi anser att 
vilplan skall vara befintlig från start istället för att det endast ska finnas en 
möjlighet att anordna vilplan. 
 
* Stockholmsregionen står inför en ökad tillväxt med bland annat stora 
exploateringar för bostäder, företag och industriområden vilket skapar ett ökat 
elbehov. Därtill kommer den ökade elektrifieringen som ett led i omställningen 
till ett fossilfritt samhälle. Vi anser att en kapacitetskontroll av el och tele måste 
göras i god tid innan man bebygger denna del av Harpsundsvägen. Den el som 
detta projekt kommer att förbruka påverkar kapaciteten i hela närområdet. 
Därför borde en kapacitetskontroll göras innan man går vidare i frågan. 
 
* Enligt länsstyrelsens rekommendationer för järnväg bör avståndet från 
närmsta spår-mitt till ny bebyggelse inte understiga 25 meter. I planförslaget är 
det minsta avståndet 18 meter, vilket innebär en skillnad på 30%.  
Enligt framtagen riskbedömning bedöms trots det inte urspårningsrisken 
påverka personsäkerheten inom planområdet. Dessutom tillkommer utbyggnad 
och högre trafik till Högdalsdepån. Urspårningsrisken kommer att öka i och 
med den ökande trafiken på tunnelbanan till depån. En större riskanalys bör 
genomföras för att säkerställa korrekt avstånd och säkerhet. 
 
* Cirka 40 meter från planerad bebyggelse, söder om tunnelbanans depåspår, 
finns en avloppspumpstation som kan generera störande lukt. Vid vår egen 
mätning av avstånd till bebyggelsen uppgår den till 38 meter i stället för de 
angivna 40 meter. Vi anser att det finns en stor risk för störande lukt eftersom 
det stipulerade avståndet bör vara minimum 50 meter. Huskropparna riskerar 
att kapsla in lukten så att den stannar kvar i de nya husens gård. En mätning 
och vindanalys av lukten bör göras innan man går vidare. 
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Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Tobias Karlssons m.fl. (SD) yrkande 
mot sitt eget yrkande och fann att nämnden beslutar i enlighet med hans eget 
förslag. 
 
Reservation 
Tobias Karlsson m.fl. (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
 
Särskilt uttalande 
Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Olag Gabrielson (MP) och 
Elisabet Abelson (C) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Vi instämmer i förvaltningens yttrande, och vill göra följande tillägg: 
 
I planbeskrivningens avsnitt om bullerstörningar etc (ss 14, 27) anges att 
störande buller huvudsakligen kommer från Harpsundsvägen. Boende i området 
anser dock att även tunnelbanan stör, eftersom stickspåret till depån används 
sent nattetid då sista tåget ska parkeras för rengöring osv. Detta medför att 
planen i praktiken inte har en ”tyst sida”. Den relativt snäva kurvan sydväst om 
planområdet orsakar ett högljutt gnisslande, vilket gör det svårt att sova, 
speciellt för dem som sover för öppet fönster. 
 
Vi anser därför att byggherren i samarbete med ansvariga för 
tunnelbanetrafiken bör säkerställa att denna störning inte blir ett problem. 
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§ 12 
Anmälningsärenden  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m., dnr EÅV 2020/2 
B. Delegationsbeslut 
C. Protokoll från pensionärsrådet – sammanträdet i november ställdes in 
D. Protokoll från funktionshinderrådet – sammanträdet i november ställdes in 
E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2020-11-12 
F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   
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§ 13 
Nämndens frågor  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att bereda 
skrivelserna och frågorna nedan och återkomma till nämnden med svar. 
 
Inkomna skrivelser och frågor 
Veronica Palm m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) och Lisa Palm (Fi) lämnade en 
skrivelse om ”kostnader med anledning av pandemin”. 
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§ 14 
Stadsdelsdirektörens information   
 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  
 
Pandemin 
Förvaltningen utvärderar löpande hur staden hanterar effekterna av pandemin. 
Mer utförlig information fick nämnden vid förra veckans nämndinformation. 
 
Budget 
Vid förra veckans nämndinformation fick även nämnden fördjupad information 
om förvaltningens arbete med det budgetförslag som ligger för 2021. 
 
Nämnden tackade för informationen. 
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§ 15 
Begäran om upphörande av vård enligt 21 § LVU av vård enligt 1 och 
2 §§ LVU – avslag    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 16 
Begäran om upphörande av vård enligt 21 § LVU av vård enligt 1 och 
2 §§ LVU – avslag    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 17 
Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 stycket 1 punkten LVU 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 18 
Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 stycket 1 punkten LVU 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 19 
Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 stycket 1 punkten LVU 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 20 
Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 stycket 1 punkten LVU 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 21 
Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 stycket 1 punkten LVU 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 22 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 23 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 24 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från 29 oktober och 
9 november 2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Protokollen läggs till handlingarna. 
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